
ProtokOJ Nr 7/2011 

z posiedzenia Komisji Oswiaty i Kultury 


w dniu 20 wrzesnia 2011 r. 


Posiedzenie rozpOCZttto 0 godz. 16.00 

Lista obecnosci i porz<ldek obrad stanowi<l zal"<lczn ik do protokolu. 

W posiedzeniu udzial" brali : 
I .Burmistrz Toszka Pan Grzegorz Kupczyk 
2.Z-ca Burmistrza Pani Zdzislawa Mrozek 
3.Kierownik referatu IKP Pan Bernard Cebula 
4.Inspektor Pani Ewelina Czyzowicz 
5.Kierownik referatu Podatkow i OpJ:at Lokalnych - Pani 10lanta WidJ:o 

6.Podinspektor Pani Sylwia Kruppa 

Przewodnicz<lcy Komisji Pan Adam Konieczny powital zebranych i przedstawiJ: 

projekt porz<ldku posiedzenia. 

Czlonkowie Komisji nie wniesli uzupel'nienia do porz<ldku obrad i jednoglosnie 

/ za - 5 / przyjttli proponowany porz<ldek posiedzenia. 

Do posiedzenia dol<lczyl radny Eugeniusz Kuc .W glosowaniu bttdzie bralo 

udzial6 czl"onkow Komisji. 


Ad.l 
Przewodnicz<lcy Komisji odczytal skarglt Pana Edwarda Szohysika z PawJ:owic 
/ zat do protokolu / 
W przeprowadzonym postttpowaniu wyjasniaj'lcym informacji udzielali : 
Pan Bernard Cebula, Pani 10lanta Widlo i Pani Ewelina Czyzowicz. 
Kierownik referatu Podatkow i Oplat Lokalnych poinformowal"a , , iz pismo z 
dnia: 13.03.201Ir Pana Edwarda Szohysik zam. Pawlowice ul. Wiejska 7 
wplyntt10 do tutejszego Urzttdu w dniu: 15.03.201Ir .Pismo zwrotne- odpowiedz 
wyslane zostalo dnia: 08.04.2011r. ; jak wyn ika z potwierdzenia odbioru w/w 
odebral je osobiscie w dniu: 11.04.2011 r. Iednoczesnie poinformowala, ze 
zgodn ie z Ordynacj<lpodatkow'lzalatwienie sprawy wymagaj<lcej 
przeprowadzenia postltPowania dowodowego powinno nast'lPi6 bez zbttdnej 
zwJ:oki, jednak nie pozniej niz w ci'lgu miesi<lca. W zwi'lzku z powyzszym 
nadmieniJ:a, iz termin zal"atwienia sprawy zostal zachowany i nast'lP i1 w terminie 
ustawowym. Droga 0 pow. 560m2 nalez'lca do dzial"ki nr. 1421108 polozonej w 
miejscowosci Pawl"owice opodatkowana jest zgodnie z ewidencj'l gruntow i 
budynkow Starostwa Powiatowego- gdzie oznaczona jest symbolem dr. , w 
zwi'lzku z tym, decyzje wydane przez Organ podatkowy sitprawomocne. 
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Pan Szohysik Edward za w/w drog~ rna naliczony podatek w wysokosci 11 2,-z1 
( co na rat~ przypada kwota w wysokosci 28,-zl ). Podatek powyzszy jest przez 
w/w regulowany na biezqco i w wymaganych terminach. W nawiqzaniu do al1. 
67 A §1 ustawa Ordynacja Podatkowa z dnia 29 sierpnia 1997r (tekst jedn.z 
2005r. Dz.U. Nr 8, poz. 60 ze zm.), ktory dotyczy m.in . kwestii ewentualnego 
umorzenia podatku - w tym przypadku mozna by mowic 0 wydaniu decyzji 
uznaniowej, jednak mogloby to nastqpic po uprzednim zlozeniu wniosku przez 
podatnika. lednak by wydac pozytywnq decyzj~ w tej kwestii, podatnik 
musialby posiadac zaleglosc podatkowq ( ktora nie widnieje u w/w). Wniosek 
umozliwiajqcy umorzenie podatku powinien zawierac takze uzasadnienie; 
trudnq sytuacj~ finansowq podatnika wynikajqcq 
z udokumentowania nadzwyczajnej sytuacji (np. pozar, choroba, powodz) lub 

innych okolicznosci wplywajqcych na obnizenie zdolnosci platniczej podatnika. 

W zwiqzku z powyzszym brakjest przes1anek do ewentuabego nienaliczan ia 

podatku za przedmiotowq drog~. Pani 10lanta Widlo zaznaczyla rowniez, iz 

mozna by10by dokonac odpisu przedmiotowej drogi na podstawie informacji 

pisemnej od Pana Bernarda Cebuli -Kierownika Referatu IKP wskazujqcego, iz 

droga posiada status drogi publicznej. Jednak Kierownik powyzszego Referatu 

nie moze takiej adnotacji przedlozyc, gdyz nie byloby to zgodne z dokumentacja.. 

ktora.. posiada. 

Pan Bernard Cebula podkreslil , ze z punktu widzenia prawa stan drogi nie jest 

uregulowany.Fizycznie jest , ale prawnie nie istnieje.Droga jest wyasfaltowana , 

sluzy wszystkim mieszkancom Pawlowic, lecz w planie zagospodarowania 
przestrzennego nie jest zaznaczonaDroga ta nie zosta1a zaliczona w kategoriach 
jako droga gminna. 
Pani Ewelina Czyzowicz dodala , ze przedmiotowa droga sklada si(( z kilku 
dzia1ek. W1ascicielami tych dzi alek sa.. : Gmina /2 dzialki / , Agencja 
Nieruchomosci Rolnych , Pan Szoltysik Pan Cedzich i Pan Bytomski. 
Wystapiono juz do Agencji Nieruchomosci Rolnych 0 nieodplatne przej~cie , a 
takze zlozono wniosek do Wojewody 0 przej((cie dzialek stanowia..cych wlasnosc 
prywatna...Gdyby do konca 2005 r. Pan Szohysik zlozyl wniosek 0 
odszkodowania to rnusialby je otrzymac .1ednak takiego wniosku nie zlozyl . 
Jedynie taki wniosek zlozyl Pan Cedzich na jedna.. dzia1k~ / na dwie pozostale 
nie / i w przypadku pozytywnej decyzj i Wojewody dostanie odszkodowanie za 
t~ dzia1k~. 
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W podsumowaniu dyskusj i - w wyniku glosowania : 5:0: 1 cz1onkowie Komisji 
oswiaty uznali skargct Pana Szoltysika za bezzasadn<t, 
Z-ca Burmistrza poinformowa1a , ze na koncawce jednej z naszych dzia1ek 
wchodz'lcych w sk1ad w/w drogi stoi budynek gospodarczy Pana Mendli . 
Chcemy wystapie do Pana Mendli 0 uregulowanie tego stanu na poprawct 
warunkaw zagospodarowania nieruchomosci. 
Ponadto Pani Burmistrz dodala, ze jezeli chodzi 0 maj'ltek Gminy , to 
prowadzona do tej pory ewidencja srodkaw trwa1ych - to nie jest ewidencja. 
Obowi'lzek prowadzenia ewidencji ci'lZy zarawno na dziale merytorycznym jak 
i ksictgowym .W dziale ksictgowosci od 2008 r. powinna bye prowadzona 
ewidencja ilosciowo wartosciowa zgodnie z ustaw'l 0 rachunkowosci. 
Ewidencja prowadzona przez by1'l Pani'l Skarbnik to CZctsto jeden zapis 
np. drogi - kwota ok.993.000 zl .Z ewidencji srodkaw trwalych winnismy 
wyczytae nazwct drag , m dzia1ki oraz ksictgct wieczyst'l. W tej postaci 
prowadzona ewidencja , to zadna ewidencja.Pan Cebula otrzyma1 juz polecenie 
przeprowadzenia ewidencji drag ilosciowej i wartosciowej. 
Zarz'ldzeniem Burmistrza zostanie przeprowadzona inwentaryzacja doraina 
wszystkich srodkaw trwalych. 
Nieruchomosci tez s'lzaewidencjonowane podjedn'lpozycj'l- to samo dotyczy 
grunt6w. 
Przeprowadzona kontrola zarz'ldcza wykaza1a, ze mamy nie1ad.Wys1alismy do 
wszystkich czlonkaw komisji informacjct , ze zachodzi koniecznose wyjasnien. 
W odpowiedzi na pytanie radnego Kokoszki : kto odpowiada za ten ba1agan -
Pani Burmistrz odpowiedziala , ze osoby odpowiedzialne na dzien dzisiejszy S'l 
nieobecne. 
Pan Kokoszka zaproponowal , aby przeprowadzic rozeznanie wysokosci kosztu 
wynajctcia firmy zewncttrznej do przeprowadzenia kontroli calego Urzctdu. 

Ad.2 
Czlonkowie Komisji zapoznali sict z pismem Rady Soleckiej Pawlowic w 
sprawie zablokowanych srodk6w Rady Soleckiej. 
Dodatkowych informacj i w tej sprawie udzielala Pani Sylwia Kruppa i Pani 
Ewelina Czyzowicz. 
Zablokowane srodki , 0 ktarych pisze Rada Solecka dotycz'l kosztu zakupu i 
montazu progu spowalniajqcego na ulicct Wiejsk'l w Pawlowicach.Zadanie to 
zosta1o ujctte w zlozonym wniosku oraz uchwale zebrania wiejskiego 0 srodki z 
funduszu solecki ego .Droga na ktarej mialby bye zamontowany pr6g jest drog'l 
ogalnodostctpn'l , jednak nie posiada stautsu drogi publicznej - w swietle 
rozumienia przepis6w ustawy.W zwi'lzku z powyzszym zwr6cono sict do Radcy 
Prawn ego 0 opinict w tej sprawie . Z opinii wynika , ze ze wzglctdu na 
nieuregulowany stan prawny , Gmina nie moze ponosie nakladaw na pOWYZSZ'l 
drogct· 
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Taka tez odpowiedz zostala przekazana soltysowi Pawlowic Panu 
Krystianowi Cedzichowi. 
Pani Czyzowicz dodala , ze aby uregulowac stan prawny tej drogi , najpierw 
nalezy dokonac podziaru , a to w tym roku jest niemozliwe. 
W podsumowaniu dyskusj i czlonkowie Komisji oswiaty zaproponowali , aby 
prog spowalniajqcy umiescic na cz~sci gminnej , a po uregulowaniu stanu 
prawnego drogi przelozyc w miejsce pierwotnie wyznaczone. 

Ad.3 
Czlonkowie Komisji zapoznali si~ z kolejnymi projektami uchwal 
przygotowanymi na Sesj~ Rady Miejskiej : 
11 w sprawie : zarzqdzenia wyborow soltysa solectwa Pniow 
W zwiqzku ze zlozeniem rezygnacj i z pdnienia funkcji sohysa Pniowa przez 
Pana Ewalda Migas - przygotowano w/w projekt.Dat~ wyborow po uzgodnieniu 
z soh ysem wyznaczono na dzien 4 paZdziernika 20 11 r. 
Komisja oswiaty nie wniosla uwag do w/w projektu. 
21 w sprawie : zarzqdzenia wyborow uzupelniajqcych do Rady Soleckiej w 

Plumiczce 
Projekt uchwaly przygotowano w zwiqzku z rezygnacjq z pelnienia funckcji 
czlonka Rady Soleckiej przez Pana Marka Por~bskiego. 
Wybory uzupelniajqce po konsultacji z sohysem ustalono na S.X.2011 r. 
Komisja nie wniosla uwag do w/w projektu. 
31 w sprawie : wyboru lawnikow do Sqdu Okr((gowego w Gliwicach 
41 w sprawie : wyboru lawnikow do Sqdu Rejonowego w Gliwicach 
Zgodnie z art. 160 § 1 ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. - prawo 0 ustroju sqdow 
powszechnych z pozn.zm. - wybory lawnikow odbywaj q si~ w glosowaniu 
tajnym .Wybory te przygotowuja Rady Miejskiej jako zadanie zlecone z zakresu 
administracji rzqdowej. Wybory nalezy przeprowadzic do konca pazdziernika. 
Kolegium S'ldu Okr~gowego w Gliwicach na rozpoczynajqcq si~ a dniem 1 
stycznia 2012 r. now'l kadencj~ okreslilo dla Gminy Toszek: 
- liczb~ 3 lawnikow do Sqdu Okr~gowego w Gliwicach I zgloszono 1 

kandydata I 
- liczb~ 3 lawnikow do Sqdu rejonowego w Gliwicach I zgloszono 2 

kandydatow I - w tym : 
- 1 lawnika do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy I brak 

kandydata I 
Przewodniczqcy Zespolu opinujqcego przedstawi na Sesji informacj~ 0 

zaopiniowanych kandydatach. 
Komisja nie wniosla uwag do w/w prajektow uchwal. 
51 w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rak 201 1 r. 
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Projekt dotyczy przeznaczenia srodk6w w wysokosci 50.000 zl / srodki 
przekazane z rezerwy cz~sci oswiatowej subwencji og61nej / na dofinansowanie 
wyposazenia w sprz~t i pomoce dydaktyczne nowo wybudowanych obiekt6w 
szk6l i plac6wek 05wiatowych oraz nowych pomieszczen do nauki , 
pozyskanych w wyniku modernizacji lub adaptacji pomieszczen nie 
wykorzystywanych na cele dydaktyczne. 
Komisja nie wniosla uwag do w/w projektu uchwaly. 
6/ w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2011 
Projekt dotyczy przeznaczenia : 
- kwoty 5.000 zl na pokrycie biezqcych wydatk6w jednostek OSP / zakup 
paliwa, oplaty za zuzyt~ energi~ elektryczn~ / 

- kwoty 30.000 zl na do platy do zbiorowego odprowadzania sciek6w 
Komisj a nie wniosla uwag do om6wionego projektu uchwaly. 
7/ w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2011 
Projekt dotyczy przeznaczenia : 
- kwoty 8.000 zt na pokrycie koszt6w analizy zmian w zagospodarowaniu 

przestrzennym Gminy Toszek 
- kwoty 28.793,35 zl na pokrycie koszt6w ustug remontowych , koszt6w 

pozostalych i aktualizacj i program6w komputerowych / program do 
inwentaryzacji / 

- kwoty 10.000 zt na dofinansowanie zakupu kosiarki dla Klubu Sportowego 
"Orzel" Paczyna 

Komisja nie wniosla uwag do w/w projektu uchwaly. 
8/ w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2011 
Projekt dotyczy przeznaczenia srodk6w w wysokosci 50.000 zl na pokrycie 
koszt6w zimowego utrzymania drag gminnych w miesi~cach listopad 
i grudzien 2011 r. 
Burmistrz Toszka wyjasnil , ze otrzymalismy oficjalne pismo, ze projekt 
"Dolina Sportu " nie zostal zakwalifikowany do dofinansowania , w zwi~zku z 
czym srodki zabezpieczone w budzecie jako udzial wlasny zostaly przeznaczone 
na akcj~ zimow1t, aby mozna bylo rozpocz1tC procedur~ przetargow~. 
Komisj a nie wniosla uwag do w/w projektu. 

AdA 
Burmistrz Toszka poinformowat , ze ustawione w dw6ch miejscach miasta 
kosze z kwiatami s~ akcj~promocyjn~ producenta .Kosze b~d~ staly przez okres 
1 tygodni a .Prabujemy z producentem zalatwic przedluzenie tego terminu do 
Oktoberfestu.Producent zlozyl propozycj~ wykonania w przyszlym roku takich 
koszy do Gminy.Koszt wykonania stalaza to ok. 4.000 z1 + obsadzenie i 
caloroczna piel~gnacja to ok. 7.000 zl.Palnujemy na ten ce1 pozyskac srodki ze 
Spichlerza G6rnego SI1tska. 



6 


Radny Joachim Hlubek zapyta1 co dalej z kanalizacj't ? 
Burmistrz poinformowal , ze w dniu jutrzej szym odb((dzie si(( spotkanie z 
wykonawq.Wychodzi duzo rob6t dodatkowych - trzeba wyst((powac do 
Starostwa 0 pozwolenie na budmv(( .Dodatkowe koszty to ok. 1 mIn zl 
Z-ca Burmistrza dodala, ze projekt dotyczy1 jedynie g16wnych linii , przy1acza 
by1y wmalowywane w Starostwie czaffi't lini't ina to gmina dosta1a decyzj((. 
Teraz to wszystko trzeba przeprojektowac , a projektant jest osoba bardzo 
nies1own't - kary umowne nie robi'tna nim wrazenia. 
W odpowiedzi na kolejne pytanie Pana Hlubka dotycz'tce studzienki przy 
Harcerskiej - Burmistrz wyjasni1 , ze do tej pory przy zgloszeniach do ZD 
otrzymywa1 odpowiedzi 0 okresie urlopowym - okres min'll ponowimy 
zgloszenie. 
Pan Ireneusz Kokoszka poinfoffi10wal 0 przeciekaj'tcym dachu na budynku 
Osrodka Zdrowia w Kotulinie i zaproponowal znalezienie srodk6w na ten cel. 
Burmistrz doda1 , ze kosztorys REMONDISU m6wi 0 kwocie 25.000 z1 
W sprawie dotycz'tcej dachu na obiekcie szatni KS Zamkowiec Bunnistrz 
poinformowal , ze wg ekspertyzy dach nie spelnia norm i musimy go 
przebudowac. 
Pan Kuc zaproponowal , aby narazie przykryc go plandek't 

Po wyczerpaniu porz'tdku obrad Przewodnicz'tcy Komisji podzi((kowa1 za udzial 
i zakonczyl posiedzenie 0 godz. 17.15 

Przewodnicz'tcy Komisj i 

Do Adam Konieczny 


